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تیم فوتبال استقلال در هفته چهارم رقابت های لیگ برتر، سومین برد خود را کسب 

کرد. این در حالی است که به وضوح مشخص است در جمع استقلالی ها، هیچ کس 

از این بردها و موفقیت ها شاد نمی شود. شاید صحبت های محمدحسین مرادمند، 

مدافع مستحکم اســـتقلال در پایان دیدار با استقلال خوزستان موید و شاهدی 

باشد بر اینکه استقلالی ها از برتری های خود شادمان نمی شوند و روحیه ای برای 

ادامه کار ندارند. 

جالب اینکه چندی پیش هم یکی دیگر از بازیکنان اســـتقلال به »فرهیختگان« 

گفتـــه بود: »هر چه غم و غصه و بدبختی و گرفتاری و مشـــکلات هســـت برای ما 

استقلالی هاســـت، از بازیکن گرفته تا هوادار و پیشکسوت. واقعا نباید یک روز آب 

خوش از گلویمان پایین برود؟ خودمان هم مانده ایم چرا باید چنین سرنوشتی داشته 

باشیم و مقصر این همه ناخوشی کیست؟ مطمئن باشید رقبای ما اگر ده درصد این 

مشکلات را داشتند دست به هر کاری می زدند اما ما در استقلال باید با این همه 

مشکلی که وجود دارد فقط بسوزیم و بسازیم و دم نزنیم. نمی دانم مثلا ما هوادار 

نداریم؟ آیا دلخوشـــی آنها همین تیم و اسم استقلال و بازی هایش نیست؟« این 

صحبت ها حدود دو ماه قبل عنوان شده بود و عجیب اینکه در این مدت نه تنها هیچ 

مساله ای در باشگاه رو به راه نشده است بلکه وضعیت به گونه ای عجیب پیچیده تر 

از هر زمان دیگری دنبال می شود. حال اینکه چه عواملی باعث شده است تا حال 

استقلالی ها با وجود برتری های پی در پی و موفقیت نسبی در رقابت های امسال 

بد باشد و از این بردها خوشحال نباشند را در ادامه مرور می کنیم. 

حذفازآسیا
یکی از مهم ترین دلایلی که استقلالی ها در تمرینات همواره به آن اشاره می کنند 

حذف این تیم از لیگ قهرمانان آسیاست. جایی که استقلالی ها بدون شکست به 

قهرمانی تاریخی دســـت پیدا می کنند اما درنهایت به خاطر عدم توفیق در کسب 

مجوز حرفه ای از حضور در آسیا محروم می شوند. در این خصوص رضاوند حرف دل 

همه استقلالی ها را بعد از بازی با استقلال خوزستان به زبان می آورد: »قطعا حسرت 

می خوریم. سومین سالی است که در آسیا نیستیم و جای استقلال خالی است. 

این تیم تلاش کرد و بدون باخت قهرمان شد. الان باید در سید یک قرار می گرفت، 

اما ما نشسته ایم در خانه و استراحت می کنیم. ما حتی نمی دانیم چه زمانی بازی 

داریم و چه زمانی بازی نداریم. این حذف به بازیکنان هم ضربه می زند، چون لیگ 

قهرمانان آسیا ویترین است.«

تماشاگرنیست
اســـتقلال طی دو دیدار خود در تهران هرگز رنگ تماشاگر را به خود ندیده است. 

فعلا بهانه خرابی سکوهای آزادی باعث شده مهم ترین بازوهای قدرت هر تیمی از 

لحاظ  انگیزشی در بازی های خانگی از همراهی شاگردان نکونام محروم باشند. 

در این خصوص می توان به صحبت های نکونام قبل از بازی هفته چهارم بســـنده 

و به آن اســـتناد کرد: »جای هواداران خالی است و واقعا از این موضوع ناراحتم. از 

باشگاه درخواست کردم بتوانیم جای دیگری بازی کنیم تا هواداران کنارمان باشند. 

هواداران بازوی قدرت ما هستند و کسانی هستند که به ما نیرو و انگیزه می دهند، 

ولی متاسفانه، متاسفانه، نبود آنها به ضرر ما و به سود رقیبان بوده است. امیدوارم 

زودتر با هواداران مان بازی کنیم چراکه جای خالی آنها حس می شـــود.« در این 

مورد شـــایعه شده بود اســـتقلال قرار است برای میزبانی بازی های خود به مشهد 

برود که البته این خبر تکذیب شد اما به نظر می رسد در این خصوص فکرهایی در 

سر کادر استقلال باشد. 

زمینخراب
ســـرمربی جوان اســـتقلال قبل از دیدار هفته اخیر خود در نشست خبری این 

دیدار درباره دیگر مشـــکلات استقلال عنوان کرده بود: »جدا از ورزشگاه تختی 

آبادان که واقعا شرایط خوبی داشت در این سه هفته، اصفهان و ملوان، در آزادی 

وضعیت چمن خوب نبود. استادیوم آزادی استادیوم ملی است و بازی های بزرگ 

و تاریخی فوتبال ایران در ورزشگاه آزادی برگزار شده. همیشه سعی کردند چمن 

کیفیت خوبی داشته اســـت، ولی نمی دانم چه اتفاقی افتاده است که کیفیت 

خوبی ندارد. چمن را بلند نگه می دارند. در تصاویر تلویزیونی معلوم است و چاله 

و چوله زیاد دارد. ما خودمان هم گله مند هستیم و نمی دانیم چه اتفاقی افتاده 

که زمین کیفیت خوبی ندارد.«

وضعیت چمن ورزشـــگاه آزادی خراب تر از هر زمان دیگری اســـت و این اتفاق هم 

باعث شـــده تا آبی ها در بازی های خانگی برخلاف دیدارهای خارج از خانه که از 

حمایت حداقلی در ورزشگاه بهره می برند، در فصل جاری نتوانند همه ظرفیت های 

خود را به نمایش بگذارند. از وضعیت افتضاح ســـکوها و گرد و خاکی که در زمان 

برگزاری مســـابقات به راه می افتاد و حال همه را بد می کند هم فعلا در این مقال 

باید چشم پوشی کرد. 

فصلجدیدپیشکش؛فصلقبلراتسویهکنید
»من هفت هشـــت ماه است پول نگرفته ام و معلوم نیست تکلیف پول هایمان چه 

خواهد شد. به خدا ما هم خانواده داشته و درگیری های ذهنی  خودمان را داریم.« 

مدافع گلزن اســـتقلالی ها حرف دل همه بازیکنـــان این تیم را می زند و به نوعی 

روی خبر طلب 30 درصدی بازیکنان این تیم از فصل گذشـــته صحه می گذارد. 

بازیکنان اســـتقلال بیشـــتر از هر چیزی از عدم پرداختی باشگاه و تسویه حساب 

نکردن مطالبات فصل گذشـــته ناراحت و نگران هستند. در این خصوص شنیده 

می شـــود قرار است بزرگ ترهای اســـتقلال به زودی جلسه ای را با مدیریت برگزار 

کنند تا زمان تسویه حساب مطالبات فصل قبل و سپس پرداختی فصل جدید به 

بازیکنان مشخص شود. 

اسپانسرنیست
از باشگاه استقلال خبر می رسد فعلا به جز یامگا و اندکی از مطالبات بازیکنان جدید، 

سایر بازیکنان از بابت مطالبات فصل جدید خود چیزی دست شان را نگرفته. این 

در حالی است که فعلا از اسپانسر هم خبری نیست. در واقع اسپانسری که بعد از 

توافق با وی، خبر آن را در بوق و کرنا کردند هنوز برای پرداخت مطالبات استقلالی ها 

دست به جیب نشده و فعلا پرداختی ها به چند پاداش خلاصه شده است. 

بازیکنان این تیم مدام مصاحبه و از وضعیت خراب اســـتقلال در پیرامون این تیم 

صحبت می کنند این در حالی اســـت که هیچ گوش شنوایی در پیرامون این تیم 

وجود ندارد. به نظر می رســـد مدیریت با رفتار و عملکردش همه تیم را برای ادامه 

مسیر ناامید کرده باشد. 

چالشامیدها
یکی دیگر از مشـــکلات استقلالی ها در آینده پیش رو به چالش این تیم با امیدها 

مربوط می شـــود. جایی که با وجود برگزاری بازی های آسیایی قرار است تمرینات 

اســـتقلال خالی تر از هر وقت دیگری برگزار شود. این در حالی است که به خاطر 

بی برنامگی ســـازمان لیگ، زمان بازی بعدی استقلال هم فعلا مشخص نیست و 

همین موضوع نیز می تواند در ادامه به مشکلات و مصیبت های پیش روی نکونام 

در آماده ســـازی تیمش برای ادامه رقابت های لیگ و به ویژه بازی با پرسپولیس در 

هفته پنجم رقابت ها اضافه کند. 

لیستناقصبازیکنان
در حالی امشب ساعت 24 پنجره تابستانی نقل و انتقالات بسته می شود که هنوز 

ترکیب استقلال از لحاظ فنی ناقص است. آبی ها به جز درون دروازه که از دو دروازه 

بان مطمئن بهره می برند در سایر خطوط با ضعف ها و مشکلاتی مواجه هستند که 

در صورتی که اقدام لازم به منظور پوشش این ضعف ها تا امشب درخصوص جذب 

بازیکن خارجی جدید صورت نگیرد این تیم باید با همین ترکیب ناقص به کار خود 

حداقل تا نیم فصل ادامه بدهد. 

جوادستوناستقلال
سخن آخر اینکه به نظر می رسد فعلا نکونام از لحاظ شخصیتی به عنوان ستون و 

عمود خیمه در استقلال بازیکنانش را از هر لحاظ )روحی، روانی و آمادگی جسمانی( 

نگه داشته و جالب اینکه با همین وضعیت تیمش را تا اینجا به جمع صدرنشینان 

جدول هم رسانده و به نظر می رسد فعلا آبی ها تنها از لحاظ نتیجه گیری وضعیت 

خوبی دارند، هرچند شـــرایط به اندازه ای اسف بار است که مشخص نیست تا چه 

زمانی این وضعیت )کسب نتایج مناسب( دوام بیاورد.

همهمشکلاتپیشرویآبیها

در تیم نکونام هیچ کس خوشحال نیست
یکآبیپوش:هرچهدردوغموغصهومشکلاتاستبرایماست بازیکناناستقلال:پولفصلجدیدفعلاپیشکش؛فصلقبلراتسویهکنید

مرداسپانیاییمربیگریمیکنداماتیمنمیبندد

خمز دخالتی در جذب عبدی نداشت؟
نصیرزاده:خریدآلکثیر؟خبرندارموممکننیست مهاجمجدیدتراکتوربانظرباشگاهجذبشد

تیم تراکتور پس از چند هفته ناکامی بالاخره در چهارمین هفته از مسابقات لیگ 

برتر در مقابل هواداران پرشورش مس رفسنجان را شکست داد و نوار ناکامی ها را 

پاره کرد. از ابتدای لیگ جاری همه توقع داشتند تیم تراکتور با توجه به نفراتی که 

به خدمت گرفته کوبنده و مدعی ظاهر شود اما این تیم برخلاف انتظارات نه تنها 

در نتیجه گیری مشکل داشت، بلکه با برخی ضعف های تاکتیکی علاقه مندان به 

خود را متعجب می کرد. همه توقع داشتند تیم قدرتمندتری از تراکتور ببینند و کمتر 

کسی بر این باور بود که آنها در انتهای جدول جای بگیرند، اما روند مسابقات به 

شکلی پیش رفت که نه تنها نتوانستند توقعات را برآورده کنند بلکه حتی در گلزنی 

مشکل داشته و نتوانسته بودند پیروز شوند. 

عبدییکسوپرخرید؟
درست در روزهای بد باشگاه تراکتور، مهدی عبدی همچون فرشته نجات ظاهر 

شد. در شرایطی که کمتر کسی فکر می کرد، این انتقال انجام شد و تیم را از بحران 

خارج کرد. عبدی در تیم پرسپولیس هرگز به آن بازیکنی که توقع داشت تبدیل 

نشد اما جدایی او از جمع سرخپوشان تهرانی و پیوستنش به تراکتور نه تنها این 

بازیکن را از مخمصه ای که در باشگاه پرسپولیس دچارش شده بود نجات داد بلکه 

تراکتور را نیز خوشبخت کرد. در جمع همه خریدهای دهان پرکن محمدرضا زنوزی، 

مالک باشگاه تراکتور شاید خرید عبدی یک سوپر خرید، از تیم نقل و انتقالاتی این 

باشگاه بود. گل سه امتیازی این بازیکن درحالی که سکوها فشار مضاعفی روی 

بازیکنـــان آورده بودند، نه تنها تیم تراکتور را نجات داد بلکه روحیه را به بازیکنان 

برگرداند. عبدی به عنوان یک تمام کننده و مهاجم نوک آن حلقه گمشده ای بود که 

نبودش، خمز را سردرگم کرده بود. حالا به نظر می رسد حضور یک تمام کننده در 

تیم این مربی، بخش زیادی از مشکلات تاکتیکی او را حل کرده است. به طوری که 

در بازی مقابل مس شاهد کم شدن فشار روی خط میانی و حتی مدافعان بودیم. 

تراکتور برخلاف بازی های گذشته رو به جلو و هجومی بازی کرد و با کمک عبدی 

به گل رسید. این مهاجم نه تنها ترکیب ۱۱ نفره تیم تراکتور را سر و سامان تازه ای 

بخشید بلکه روحیه را به آنها برگرداند. حالا تراکتوری ها که دیگر فشار لیگ قهرمانان 

آسیا را نیز حس نمی کنند، می توانند برای کسب جام در لیگ برتر و جام حذفی 

خود را به عنوان یک مدعی مطرح کنند. جالب است که مدیرعامل باشگاه تراکتور 

نیز جذب عبدی را سهم باشگاه می داند. او در گفت و گوی کوتاهی که با روزنامه 

»فرهیختگان« داشت ادعا کرد »خرید عبدی تصمیم باشگاه بود.« 

 خمزبلدنیستتیمببندد
وقتی هوشنگ نصیرزاده می گوید خرید عبدی تصمیم باشگاه بود یعنی به نوعی 

پاکو خمز را در این انتقال دخیل نمی داند. به نظر می رسد که هنوز باشگاه تراکتور 

از ســـرمربی تیم خود به خاطر ادعایی که در مورد اصل نقل و انتقالات داشـــت، 

ناراحت است. شاید به همین دلیل مدیرعامل این باشگاه مدعی شده که خرید 

عبدی تصمیم باشگاه بوده و می خواهد این واقعیت را به مخاطب برساند که زننده 

گل 3 امتیازی تراکتور سلیقه خمز نبوده است. 

در اینکه خمز مربی خوب و توانمندی اســـت شـــکی نیســـت. او فصل گذشته 

توانمندی هـــای خود را به خوبی به همه علاقه مندان به فوتبال ثابت کرد اما در 

فصل جدید، اظهارنظرهای این مربی در مورد نقل و انتقالات، این سوال را به وجود 

می آورد که آیا خمز همان قدر که مربی خوبی است، می تواند تیم خوبی را هم ببندد. 

فراموش نکنیم تیمی را که خمز فصل گذشته به خوبی هدایت می کرد و هفته ها 

در بالای جدول به عنوان مدعی نگه داشت، قربان بردیف بسته بود. خمز پس از 

اولین ناکامی خود در فصل جاری ادعا کرد این تیم را او نبسته است، درحالی که 

بسیاری از عوامل باشگاه در صحبت های خصوصی که با روزنامه »فرهیختگان« 

داشتند تاکید کردند بخش اعظم خریدهای فصل جاری از طریق خمز و با تایید 

او انجام شـــده و تنها چند بازیکن خارجی که مبالغ بالایی داشتند یا با تیم خود 

قرارداد داشتند، به خدمت تراکتور درنیامدند. 

این مربی در مصاحبه ای دیگر مدعی شد »وظیفه اش کُچ کردن تیم است و  تیم 

بستن نیســـت.« درحالی که در همه جای دنیا این مربی است که تیم مورد نظر 

خود را می بندد. بازیکنان با ســـلیقه مربی انتخاب می شوند و اوست که با توجه 

بـــه تاکتیک های مورد نظرش بازیکن انتخـــاب می کند. صحبت های خمز این 

واقعیت را که او نمی تواند تیم خوبی ببندد برای ما واضح تر می کند. با این حال 

هوشنگ نصیرزاده مدعی است این تیم را خمز خودش بسته و هرچند باشگاه در 

این راه او را همراهی کرده است اما هیچ بازیکنی بدون تایید او به خدمت تیم در 

نیامده اســـت. او در گفت و گویش با ما ادامه داد: »من همچنان معتقدم مشکل 

تیم ما فشار بدنسازی پیش فصل بود. سنگینی بدنی بازیکنان باعث شد نتوانند 

دستورات تاکتیکی را به خوبی انجام دهند. هرچند ما موفق شدیم هفته چهارم 

و در سومین بازی که در لیگ برگزار کردیم به پیروزی برسیم اما باز هم می توانیم 

از این بهتر شده و در هفته های آینده عملکرد قابل قبول تر را به نمایش بگذاریم. 

فصل شروع شده و زمان آن نیست که ما وقت خود را صرف اینکه چه کسی تیم 

را می بنـــدد بکنیم، بلکه هدف های مهمی در راه موفقیت تراکتور داریم که باید 

به آنها فکر کنیم.«

 لیستتراکتورجادارد
ســـعید مظفری زاده، مدیر تیم تراکتور پس از پیروزی برابر مس رفسنجان گفت: 

»براساس آنالیزهایی که سرمربی و کادرفنی داشتند، شاید نیازی به تقویت برخی 

پســـت ها و جابه جایی داشته باشیم. درصورت اعلام نیاز به باشگاه و امکان، این 

کار را انجام خواهیم داد اما فعلا چیزی به صورت جدی و قطعی مطرح نیست.« 

همین چند جمله کافی بود تا شـــایعات پیرامون ادامه نقل و انتقالات در باشگاه 

تراکتور داغ شـــود. در اصل بعد از انتقال مهدی عبدی همچنان صحبت از این 

است که شاید تراکتور بخواهد بازیکن تازه ای را به جمع شاگردان خمز اضافه کند. 

اخیرا شنیدیم مهاجم سپاهان مورد توجه تراکتور قرار گرفته است. باشگاه سپاهان 

در ثبت قرارداد عیســـی آل کثیر به علت رعایت نکردن سقف بودجه ناموفق بود و 

حالا تراکتور مشتری دست به نقد عیسی آل کثیر است. با این حال تراکتوری ها 

برای اینکه بتوانند این بازیکن را به خدمت بگیرند باید لیست شان را خالی کنند. 

پیش بینی می شود آنها برای این مهم با سعید آقایی فسخ کنند، اما اگر موفق به 

این کار نشوند می توانند پس از مهلت قانونی نقل و انتقالات که امروز است، عیسی 

را تحت عنوان بازیکن سهمیه فیفا جذب کنند. 

با این حال هوشـــنگ نصیرزاده این انتقال را از علاقه مندی های باشگاه تراکتور 

نمی داند و به ما چنین گفت: »هر احتمالی وجود دارد اما فعلا هیچ شـــایعه ای 

جدی نیست. من به عنوان مدیرعامل باشگاه تراکتور از چنین انتقالی خبر ندارم، 

پس یعنی این انتقال ممکن نیست. چیزی به پایان نقل و انتقالات باقی نمانده 

و تا آخرین ساعات امشب همه این شایعات تمام می شود. لیست ما برای جذب 

بازیکن جدید جایی ندارد و فعلا علاقه ای به جدایی سعید آقایی نداریم. محمد 

نادری هم از لیســـت ما خارج نمی شود. شـــرایط او رو به بهبود است و از بازی با 

استقلال خوزستان می تواند به تیم ما کمک کند.« 

با این وجود، آقایی آن بازیکنی نیست که نظر سرمربی تراکتور را به طور کامل جلب 

کرده باشد. از این رو هرچند مدیرعامل این باشگاه اصرار دارد بگوید تمایلی به قطع 

همکاری با آقایی ندارند اما این موضوع می تواند اتفاق بیفتد.

بعدازاخراجنزدیکاننکونام

خطیرپیغامآشتیفرستاد
تیم فوتبال استقلال در حالی استقلال خوزستان را شکست داد که بعد از برگزاری این دیدار در ابتدا خانی، عضو هیات مدیره باشگاه از دعوت از سرمربی آبی پوشان 

برای حضور در هیات مدیره خبر داده، اما در ادامه نکونام این دعوت را رد کرده و عنوان کرد کار من با بازیکنانم است و قبل از دعوت باید پول آنها را بدهند.«

این در حالی است که طبق شنیده های خبرنگار »فرهیختگان« درست در روزی که علی خطیر نزدیکان نکونام را اخراج کرده و با این کار به نوعی رو در روی سرمربی 

تیمش ایستاد، برای وی پیام آشتی فرستاده و شنیده ها حکایت از آن دارد که تا نیمه شب گذشته در تلاش بوده تا از طریق اطرافیان نکونام، او را راضی به برگزاری 

جلسه مشترک کند. گفتنی است فعلا نکونام راضی به انجام این کار نشده است.

دیدارجنجالیاصفهان3برصفرمیشود؟

خانی:مکاتباتبافدراسیونوکمیتهانضباطیانجامشدهاست
دیدار تیم های استقلال و سپاهان از هفته سوم رقابت های لیگ برتر در حالی با برتری یک بر صفر تیم اصفهانی در خانه به پایان رسید که این دیدار علاوه بر اینکه 

در زمین بازی با حواشـــی زیادی همراه بود، بعد از این دیدار نیز با جنجال های پیرامونی این بازی همراه شـــده، این در شرایطی است که شنیده می شود به خاطر 

رعایت نکردن ســـقف بودجه از سوی باشـــگاه سپاهان، استقلالی ها شکایت خود را به کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال مطرح کرده و خواستار برگشتن نتیجه 

این دیدار هســـتند. بر این اســـاس خانی عضو هیات مدیره باشگاه استقلال به »فرهیختگان« گفت: »خطیر مدیرعامل استقلال خودش پیگیر این موضوع است 

و مکاتبات لازم با کمیته انضباطی و فدراســـیون فوتبال در این خصوص انجام شـــده است.« وی در پاسخ به این سوال که چقدر به حصول نتیجه به سود استقلال 

امیدوار است، گفت: »ما کارهای لازم و اقداماتی که مربوط به باشگاه استقلال است را انجام می دهیم و بقیه اش دیگر توکل به خدا.«

نیلوفر مژدهی
خبرنگار

محمدرضا حاجی عبدالرزاق
خبرنگارگروهورزش


